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§ 11 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för justering  

Beslut  
Salar Rashid (S) och Elisabeth Johnson (M) utsågs att justera 
dagens protokoll. Justering sker digitalt den 30 september 2021. 
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§ 12 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes. 
Tre övriga frågor anmäldes: 

 Bergbanan - Skärholmens "eviga problem", skrivelse från 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt 
initiativ, som sitt ersättaryttrande 

 Skrivelse om pissoaren i Sätra, skrivelse från 
Sverigedemokraterna 

 Skrivelse om inventering av råttbeståndet i stadsdelen, 
skrivelse från Sverigedemokraterna 
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§ 13 
Förskolegårdar  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/387 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsnämnd har skickat en skrivelse till 
förvaltningen för beredning. I skrivelsen yrkar Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ för att förvaltningen ska 
implementera det funktionsprogram för förskolans utemiljöer som 
är framtaget av Enskede Årsta Vantörs stadsdelsförvaltning. 
Förvaltningen bedömer att det inte är aktuellt att ta fram ett nytt 
lokalt funktionsprogram då förvaltningen redan har ett 
funktionsprogram att utgå ifrån. Förvaltningen följer lagstiftning, 
regelverk och stadens riktlinjer kring utformandet av förskolornas 
utomhusmiljöer i samverkan med berörda fackförvaltningar och 
bolag. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på förvaltningens 
förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett särksilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
2021-09-23 
Förskolegårdar 
  
Dnr: SKHLM 2021/397 
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
Särskilt uttalande 
Vi vill tacka förvaltningen för svar på vår skrivelse. 
Lekvärdesfaktorer som verktyg för förskolegårdar med plats för 
barns lek. Barn tar plats och de ska få ta plats. 
De behöver utrymme att pröva sina kroppar, sitt mod och sina 
sociala förmågor. De behöver därför utemiljöer som erbjuder både 
fysiska utmaningar och plats för kompiskontakter. De behöver 
utemiljöer som väcker deras engagemang och nyfikenhet och som 
kan vara en naturlig del i den pedagogiska verksamhetens 
utforskande av omvärlden. Om deras möjlighet att dagligen röra sig 
utomhus begränsas, så påverkar deras välbefinnande negativt och 
risken ökar för försämrad hälsa. Studier visar att barn som har en 
egen förskolegård leker på ett mer aktivt och fantasifullt sätt än barn 
som hänvisas till en närliggande park. 
Med detta sagt hoppas vi att det finns ambition att uppdatera 
förvaltningens nuvarande funktionsprogram som är från 2017. Det 
borde vara ett dokument som borde vara mer levande och som man 
årligen uppdaterar för att förbättra kvalitén inom förskolan. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/387-3 (Godkänd - R 1) Förskolegårdar. 
 SKHLM 2021/387-4 Bilaga 1. 
 SKHLM 2021/387-5 Bilaga 2. 
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§ 14 
Trygghetsbelysning vid hundrastgården vid 
Sätradalsparken  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/162 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet har lämnat 
en skrivelse till förvaltningen om att söka trygghetsmedel för 
belysning på hundrastgården vid Skärholmsbäcken. 
För att få sätta upp belysning i hundreservatet krävs reservattillstånd 
som utfärdas av Stadsbyggnadsnämnden. Miljöförvaltningen 
bedömer att den enda belysning som möjligen kan anläggas i 
reservatet är en rödaktig, nedåtriktad belysning som inte stör 
djurlivet. Trafikkontoret har även planer på att modernisera 
befintliga belysningsarmaturer i området vilket kommer att kunna 
lysa upp hundrastgården bättre. Förvaltningen föreslår att inte gå 
vidare med förslaget. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på förvaltningens 
förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/162-3 (Godkänd - R 2) Skrivelse belysning 
hundrastgård. 

 SKHLM 2021/162-1 Skrivelse; Trygghetsbelysning vid 
hundrastgården vid Sätradalsparken. 

 SKHLM 2021/162-4 satraskogens föreskrifter. 
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§ 15 
Skärholmens framtida fritidsverksamhet  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/651 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på uppdraget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I april 2021 fattade Skärholmens stadsdelsnämnd beslut om att inte 
förlänga avtalet med leverantören gällande driften av 
stadsdelsnämndsområdets fyra fritidsgårdar. Som en del av beslutet 
fick förvaltningen i uppdrag att ta fram en plan för återtagande av 
verksamheten som inkluderar samverkan med civilsamhället. 
Förvaltningen presenterar i ärendet arbetet med inrangering av 
personal, organisatoriska justeringar för att ta emot 
fritidsgårdsverksamheten samt förberedelse för och förslag till 
upphandling inom områdena fysisk aktivitet, kultur- och konstnärlig 
verksamhet samt helgverksamhet för familjer. 
 

Förslag till beslut 
 Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ledamoten Elisabeth Johnson (M) yrkar på förvaltningens förslag 
till beslut. Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett förslag till beslut. 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) hör att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens samt Socialdemokraternas, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD)) anmäler för 
Sverigedemokraterna ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Reservation 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
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Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Carl Henrik Kaldaras (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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2021-09-23 
  
Skärholmens framtida fritidsverksamhet 
  
Dnr: SKHLM 2019/551 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
                                                                                                             
         
Förslag till beslut 
  
Stadsdelsnämnden i Skärholmen beslutar följande: 
  
1. Att stadsdelsnämnden godkänner stadsdelsförvaltningen svar till 
tjänsteutlåtande  
2. Att stadsdelsförvaltningen säkerställer att inga nedskärningar sker 
inom fritidsverksamheten 
3. Att en mer omfattande strategi gällande verksamhetsinriktning 
med indikator och mål samt totalkostnader för fritidsverksamhet 
presenteras för stadsdelsnämnden 
4. Att stadsdelsförvaltningen ökar uppräkningen och tilldelningen 
till fritidsverksamheten. 
5. Att stadsdelsförvaltningen tilldelar organisation Egalia 
Skärholmens verksamhet, utifrån vad som är lagligt och enligt med 
vad Stockholms stads regelverk förordar, ett tillfälligt och 
tidsbestämt bidrag.  
6. Att ”upphandlingsområden” som presenterats för nämnden 
utökas till 6 områden med följande tillägg på innehåll: 

 Att regelbunden och strukturerad verksamhet skapas för att 
öka ungas organisering genom att öka ungas inflytande och 
påverkan på samhället. 

 Att regelbunden strukturerad verksamhet skapas för gruppen 
nyanlända barn och unga, barn och unga som identifierar sig 
inom HBTQI, barn och unga som lever med funktionshinder 
samt regelbundna aktiviteter som vänder sig enbart till unga 
tjejer 

 Att regelbunden strukturerad verksamhet skapas för att nå 
unga killar och tjejer som löper större risk att hamna i 
kriminalitet 

  
7. Att därtill anföra: 
  
Det här är ett diffust och icke-överskådligt dokument till strategi för 
fritidsverksamheten i Skärholmen som presenteras för 
stadsdelsnämnden.  
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Förutom att styrdokument och överenskommelser med olika 
organisationer presenteras samt att möjligheten för 
stadsdelsförvaltningen att kunna använda sig av verktyget IOP 
upphävs inom fritidsverksamheten - vilket är beklagligt - så hittar vi 
inget av strategisk karaktär i tjänsteutlåtandet om hur 
fritidsverksamheten kan och ska adressera utmaningar som har 
identifierats av stadsdelsförvaltningen och oss politiker i 
stadsdelsnämnden. Vilket nämnden efterfrågade under 
Aprilnämnden.  
 
Vad gäller att stadsdelsförvaltningen presenterar tre 
upphandlingsområden som ett komplement till fritidsverksamheten 
(områden som för övrigt kan tyckas vara bra), 
så finns det inget underlag som påvisar varför man har identifierat 
och kommit fram till just dessa områden. 
  
Vi förstår att med tidigare historia gällande IOP-avtal med KFUM 
JKS att förvaltningen vill vara försiktiga. Trots detta faktum känner 
vi oss bekymrade till att förvaltningen stänger dörrarna till 
möjligheten att kunna ingå IOP-avtal med idéburna organisationer i 
Skärholmen. Stadsdelsförvaltningen slutar ju inte använda LOU för 
att en upphandling har gått fel? De finns flera andra kommuner och 
förvaltningar som har goda erfarenheter från IOP-avtal med den 
idéburna sektorn. 
 
  
I dett fall tycker vi att stadsdelsförvaltningen måste kunna skilja på 
det kommunalpolitiska verktyg, utvärderingar av den egna 
organisationen och samverkanspartners som begått felaktigheter. Vi 
hade även velat gör ett tillägg till dessa upphandlingsområden som 
ska vara ett komplement till fritidsverksamheten.  
Vi vill dess utökas till 6 områden: 
 
  
Att regelbunden och strukturerad verksamhet skapas för att öka 
ungas organisering genom att öka ungas inflytande och påverkan på 
samhället.  
 
  
Att regelbunden strukturerad verksamhet skapas för gruppen 
nyanlända barn och unga, barn och unga som identifierar sig inom 
HBTQI, barn och unga som lever med funktionshinder samt 
regelbundna aktiviteter som vänder sig enbart till unga tjejer 
 
  
Att regelbunden strukturerad verksamhet skapas för att nå unga 
killar och tjejer som löper större risk att hamna i kriminalitet 
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Vi har skrivit om detta förut. Hela idén med att 
stadsdelsförvaltningen har tagit tillbaka fritidsverksamheten utgick 
från att förvaltningens utredning pekade på KFUM-söder Fryshuset 
inte nådde upp till de uppsatta kvalitetsmålen med att nå HBTQI 
ungdomar och ungdomar som lever med funktionshinder. Inte ett 
ord har nämnts kring vad stadsdelsförvaltningen anser om att i 
Egalia Skärholmen med stor sannolikhet kan lämna stadsdelen. Vi 
har sagt detta förr, vår stadsdel står inför stora utmaningar när det 
gäller att ge våra barn och unga med goda livschanser och 
framtidsutsikter.  
  
En del av detta arbete är att erbjuda alla stadsdelens barn och unga 
den framåtsyftande och utvecklande verksamhet de behöver. 
Fritidsverksamheten måste nå grupper av unga som idag inte nås. 
 
  
Vi behöver arbeta med normkritik och demokratistärkande med 
jämställdhet för att fritidsverksamheten ska nå unga som lever med 
olika funktionsvariationer, nyanlända, HBTQI-personer och unga 
tjejer i högre utsträckning. Idag är dessa grupper 
underrepresenterade som besökare på vår fritidsverksamhet. För att 
detta ska bli möjligt krävs bättre verksamhet, högre kompetens, 
bättre insyn och uppföljning, högre personalkontinuitet och bättre 
styrning. 
  
Fritidsverksamheten är ett verktyg för att kunna uppnå våra 
ambitioner och mål för ungas livschanser. Det är viktigt att 
verksamheten anpassas efter att ungas behov, förutsättningar och 
levnadsmönster ser olika ut. Fritidsverksamheten måste kunna vara 
anpassningsbar och flexibel vad gäller till exempel bemanning, 
öppettider och verksamhetsinriktning. För att detta ska vara möjligt 
och för att man ska kunna höja kvalitén inom fritidsverksamhetens 
behövs mer resurser. 
  
Vi tillhör tre olika oppositionspartier som alla i våra budgetförslag i 
kommunfullmäktige har lagt mer resurser inom barn, kultur och 
fritid än den styrande majoriteten. Våra budgetförslag hade gett 
Skärholmens stadsdelsnämnd större möjligheter för att realisera 
verksamhetens mål och ambitioner. 
  
Under 2015 försökte våra partier återta fritidsverksamheten i egen 
regi. Vi gjorde det på grund av ovannämnda avvägningar och 
anledningar. Vi ville säkra en verksamhet som kombinerar 
flexibilitet och möjlighet till anpassningar med personalkontinuitet. 
Dessutom försökte vi skapa långsiktighet för fritidsverksamheten. 
En verksamhet där kontinuitet är avgörande för kvaliteten, 
verksamheten mår inte bra av att hoppa mellan egen regi och 
upphandlad verksamhet. Vi valde dock att lyssna på ungdomarna 
och allmänheten som ville ha kvar den upphandlade leverantören.  
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När det avtalet löpte ut 2019 valde höger majoriteten i 
stadsdelsnämnden att återigen upphandla fritidsverksamheten, utan 
att stadsdelsnämnden hade hunnit utvärdera de sex år som 
fritidsverksamheten hade varit upphandlad. Vi tre partier valde då 
att lägga ett egenregianbud som förslag, som dock röstades ned av 
majoriteten.  
Vår bedömning är att verksamhetens förutsättningar försämrades 
efter den upphandlingen, förmodligen på grund av att leverantören, 
för att vinna upphandlingen, lade ett för lågt anbud för att kunna 
klara av att leverera det som förväntades. Den sortens 
underbudskonkurrens är vanlig vid upphandlingar enligt LOU.  
  
KFUM-söder Fryshuset är en stark samarbetspartner vars kraft och 
kompetens vi inte vill förlora i området. Även om deras verksamhet 
inte har nått alla målgrupper har de varit framgångsrika i att nå unga 
killar med riskbeteenden, som är en central grupp att nå i en strategi 
för att minska risken att barn och unga dras in i kriminalitet.  
  
Vi har länge efterfrågat diskussion inom stadsdelsnämnden om 
fritidsverksamhetens framtid, och hur vi med hjälp av 
fritidsverksamheten skulle kunna motverka att segregationen 
fördjupas. Vi hoppas att övertagandet till egen regi följs av höjda 
kompetenskrav/utbildningskrav för rekryteringen av fritidsledare. 
Vi vill också understryka betydelsen av levd erfarenhet som 
kompetens, med personal som delar förutsättningar med barn och 
unga i Skärholmen – för att därmed också öka möjligheterna att 
bygga tillit och stabila relationer. Det är avgörande att personalen 
får goda arbetsvillkor samt att social hänsyn och miljöhänsyn 
efterlevs, för att kunna höja kvalitén inom fritidsverksamheten.  
  
Fritidsverksamheten bör säkerställa att våra barn och unga som 
nyttjar verksamheten får möjligheten till att få hjälp med skolarbete 
i form av läxhjälp, skriva arbetsansökan, söka utbildningar, söka 
sommarjobb och söka bostad. Fritidsverksamheten bör även erbjuda 
stadsdelens barn och unga välstrukturerade verksamheter med fokus 
på att utveckla ungas färdigheter, inom idrott och kultur i bred 
bemärkelse samt stöd för att driva nya idéer och projekt. 
Skärholmen har ett stort problem med lågt valdeltagande. Vi vill att 
våra barn och unga ska få möjlighet att stärkas som demokratiska 
medborgare och få ett ökat samhällsengagemang.  
  
Fritidsverksamheten måste därför genomsyras av ett inkluderande 
och normkritiskt arbetssätt och arbetsmetoder, säkerställa och öka 
kunskapen inom demokrati, demokratiska beslutsprocesser och 
värdegrundsarbete. Fritidsverksamheten måste även ha ett 
uppsökande uppdrag för att erbjuda riktade verksamheter för unga 
tjejer. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-09-23 
Dnr SKHLM 2021/739 
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Särskilt uttalande – Skärholmens framtida fritidsverksamhet 
Vi vill tacka förvaltningen för denna utmärkta redogörelse. Vi 
uppskattar särskilt andan av att skynda långsamt. Samverkansavtal 
enligt IOP kan vara besvärliga vad gäller styrning. Dock tror vi att 
denna typ av samverkansavtal kommer vara en del av stadens 
verksamhet framöver av flera skäl. 
I redogörelsen av en integrerad fritidsverksamhet lyfter 
förvaltningen fram att förvaltningens andra delar också kommer 
kopplas in mot den kommande fritidsverksamheten. Vi vill i detta 
sammanhang lyfta fram ännu en del, relationsvåldsteamet. 
Förekomst av våld i hemmet kommer att exponeras med en 
fritidsverksamhet i egen regi, genom ungdomars deltagande i 
fritidsverksamheten. Det kan vara förekomst av våld i hemmet 
mellan vårdnadshavare men också våld riktad mot ungdomarna 
själva. Vi vill därför att relationsvåldsteamet redan i detta 
planeringsstadium inkluderas i arbetet med fritidsverksamheten. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 540483 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 
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§ 16 
Tertialrapport 2, 2021  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/650 
 

Beslut  
1. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till tertialrapport 2 inklusive bilagor och 
överlämnar den till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
2. Skärholmens stadsdelsnämnd begär budgetjustering om medel för 
kommunalt bostadsbidrag för personer med 
funktionsnedsättning (KBF) med 0,36 mnkr (drift). 
3. Skärholmens stadsdelsnämnd anmäler omslutningsförändringar 
med 22,1 mnkr. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsförvaltning bedömer att nämnden bidrar till 
att uppnå kommunfullmäktiges tre inriktningsmål och att arbetet i 
stort pågår i enlighet med verksamhetsplan. 
En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla: 
Förvaltningen bedömer att kommunfullmäktiges inriktningsmål 
kommer uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att 
förvaltningen bedömer att fyra av kommunfullmäktiges fem mål för 
verksamhetsområdet kommer uppfyllas helt och ett kommer 
uppfyllas delvis. 
En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt: 
Förvaltningen bedömer att kommunfullmäktiges inriktningsmål 
kommer uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att 
förvaltningen bedömer att fyra av kommunfullmäktiges fem mål för 
verksamhetsområdet kommer uppfyllas helt och ett kommer 
uppfyllas delvis. 
En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden: 
Förvaltningen bedömer att kommunfullmäktiges inriktningsmål 
kommer uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att 
förvaltningen bedömer att båda kommunfullmäktiges mål för 
verksamhetsområdet kommer uppfyllas helt. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på förvaltningens 
förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 1. 
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Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2021-09-23 
  
Tertialrapport Tertial 2 2021 för Skärholmens stadsdelsnämnd 
  
Dnr: SKHLM 2021/650 
Salar Rashid (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Särskilt uttalande 
  
Alltför länge har vi inom oppositionen pekat på att det är dags för 
politiken att kavla upp skjortärmarna och visa vägen för 
Skärholmen. Även om tjänsteutlåtandet för T2:an pekar på relativt 
god måluppfyllelse, så finns det en diskrepans mellan den 
verklighet som råder ute i Skärholmen och tonaliteten i 
förvaltningens tjänsteutlåtande. I Skärholmen ser vi stora 
utmaningar vad gäller segregation, trångboddhet, arbetslöshet, 
ungdomsarbetslöshet, trygghetsproblematik och skolutmaningar 
med elever som går ut med ofullständiga betyg. 
För tredje året i rad visar Tertialrapporten 2 för den här 
mandatperioden att Skärholmens stadsdelsnämnd i sin helhet 
behöver förstärkta resurser och medel för att kunna möta de 
utmaningar som inte bara pandemin har synliggjort, utan som har 
funnits där under längre tid som effekter av segregation. 
Stadsdelsnämndens verksamheter har blivit kraftigt påverkade av 
pandemin och vi vet ännu inte vilka långsiktiga effekter pandemin 
kommer att föra med sig. Stadsdelens medarbetare har arbetat hårt 
under en lång period och det hälsofrämjande arbetet behöver få de 
resurser som krävs för att se till att alla har en bra arbetsmiljö. 
Medarbetarna inom vård och omsorg behöver få fler kollegor och 
cheferna en budget utan sparkrav. Med vår budget skulle välfärden 
stärkas och stadsdelsnämnderna skulle få långsiktigt stabila 
budgetramar istället för korta satsningar på enskilda projekt. 
De som arbetar i välfärden ska aldrig behöva oroa sig för 
nedskärningar och orimliga effektiviseringskrav. De ska känna att 
de har förutsättningar för att göra sitt jobb på bästa sätt. Det krävs 
även långsiktiga kompetensutvecklingsmedel med fokus på 
fortbildningsbehovet i förskola, socialtjänst, LSS och äldreomsorg. 
Vi ser en oroande utveckling inom flera områden: 
- Inom daglig verksamhet har det varit svårare att få nya brukare till 
verksamheten med flera tomplatser som följd. 
- Sjukfrånvaro har sedan T1 sjunkit från 9,3 till 7,9 men det är 
fortsatt hög sjukfrånvaro inom flera verksamheter – hur arbetar 
förvaltningen med hälsofrämjande insatser? 
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- Feriejobb, förvaltningen har inte lyckats hålla målet med 750 
platser för feriejobb hittills. Förvaltningen har endast kunnat få fram 
638 arbetstillfällen för sommaren. Vi vill även se feriejobb under de 
andra lediga veckorna tex sport- och höstlov samt jullov 
Inom stadsdelens kärnverksamhet är det en lång rad av olika viktiga 
mål som inte nås, så som: 
  
Andel personer som har ekonomiskt bistånd i förhållande till 
befolkningen 
Andel vuxna med långvarigt ekonomiskt bistånd jämfört med 
samtliga vuxna invånare 
Antal nyanlända kvinnor och män som får fördjupad 
bostadsvägledning från förvaltningen 
Andel nöjda föräldrar till barn i förskolan 
Andelen barn som är inskrivna i förskolan 
Andel vårdnadshavare som upplever att barnen på förskolan ges 
lika möjligheter att utvecklas oberoende av kön, etnisk tillhörighet, 
religion eller funktionsnedsättning 
Antal färdigställda bostäder med särskild service (stöd och service 
till personer med funktionsnedsättning 
Antal föreningar som ansöker om föreningsstöd hos Skärholmens 
stadsdelsnämnd 
Andel boende på vård och omsorgsboende som upplever att 
möjligheten att komma utomhus är bra 
Andelen nöjda omsorgstagare i hemtjänst 
Antal färdigställda bostäder med särskild service (stöd och service 
till personer med funktionsnedsättning) 
Antalet avdelningar som saknar en legitimerad förskollärare 
Andel avhysningar som kunnat avvärjas efter inkommet 
meddelande till förvaltningen från kronofogdemyndigheten 
Andel barn och ungdomar anmälda för brott som tillsammans med 
föräldrar eller vårdnadshavare kallats till samtal med socialtjänsten 
inom 48 timmar 
Andel av personalkostnader inom socialtjänstens 
myndighetsutövning som är för externa konsulter 
Index Bra arbetsgivare 
Personalomsättning inom socialtjänstens enheter 
 
Det är en nedåtgående trend inom kärnverksamheten som vi har sett 
under hela denna mandatperiod, där nöjdheten för både de som 
nyttjar välfärden och de som arbetar inom den sjunker. Pandemin 
har inte bara synliggjort utan även fördjupat segregationen och 
ojämlikheten i staden utifrån såväl ekonomiska som sociala 
aspekter. 
  
Skärholmen har, som T2:an återigen visar, stora problem med 
otryggheten. 
När otryggheten nu ökar och vi ser ett historiskt högt antal 
skjutningar så uppmanar polisen landets kommuner att stoppa 
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nyrekrytering till kriminella gäng genom att jobba mer 
förebyggande. Insatser som efterlyses är insatser som stärker 
skolan, sociala insatser och verksamheter riktade mot barn och 
unga. Det faktum att den borgerliga majoriteten prioriterat 
skattesänkningar framför högre ambitioner för detta arbete har nu 
ett pris. Så även i vår stadsdel.  Det är bekymrande att det inte finns 
statistik för trygghetsmätningen från 2020 och att utfallet för 2019 
uppgick till 50 %, vilket dessutom var en sänkning på 4 
procentenheter. Det är också viktigt att barn och ungdomar som är 
anmälda för brott snabbt kallas till samtal med socialtjänsten och 
här behöver förvaltningen bli bättre. Förhoppningsvis kan det 
åtgärdas i och med nyanställningen av en socialsekreterare som 
arbetar i polisens lokaler. 
  
Otrygghet, 26 % av kvinnorna i Skärholmens 
stadsdelsnämndsområde uppgav att de upplever en stor otrygghet i 
det offentliga rummet om de går ut ensamma sent på kvällen, 
jämfört med 6 % av männen. Det är inte vackra siffror och vi 
behöver bli bättre på att synliggöra, arbeta förebyggande och stärka 
resurserna till arbetet med mäns våld mot kvinnor, så att betydligt 
färre känner sig otrygga i det offentliga rummet. Det behövs också 
ökade resurser för det förebyggande arbetet med att bekämpa 
hedersrelaterat våld och förtryck där antalet våldsutsatta som söker 
stöd hos förvaltningen är högre än antalet som söker om behandling 
för att sluta bruka våld. 
  
Vi är fortfarande skyldiga personalen inom välfärden mer än ett 
stort tack för deras insatser under pandemin. De som jobbade i 
frontlinjen bar, med risk för eget liv och välmående, upp de 
samhällsfunktioner som gör att äldre kunde känna trygghet, sjuka 
kunde få nödvändig behandling och unga gavs möjlighet att lära och 
utvecklas. De gav normalitet när detta knappt annars fanns. Det är 
av respekt för deras insatser, och för att samhället ska fungera bättre 
nästa gång vi utmanas, som vi också måste kunna självkritiskt 
konstatera att samhället inte var tillräckligt starkt. Frågan vi bör 
ställa oss själva är: På vilket sätt har vi tackat alla dessa 
medarbetare? På vilket sätt har vi förbättrat deras arbetsvillkor och 
trygghet? 
De som jobbade i omsorgen fick alltför dåliga förutsättningar. Den 
borgerliga majoriteten borde skämmas över att inte ha förbättrat 
deras villkor. 
Vi är även bekymrade över det faktum att nyanlända inte har fått 
fullt ut stöd i deras bostadsvägledning på grund av de begränsade 
möjligheterna att samverka som förvaltningen menar har uppstått i 
samband med pandemin. Pandemin har krävt av oss alla att tänka 
kreativt för att möjliggöra att viktiga projekt kan fortgå. Det hade 
varit önskvärt att nyanländas etablering på bostads- och 
arbetsmarknad hade varit prioriterat, då det är en grupp i behov av 
stöd och kontinuitet. Vi hoppas att förvaltningen återkommer med 
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en utvärdering av etableringsarbetet av nyanlända, det är oerhört 
viktigt att stadsdelens nya medborgare får komma till tals och delge 
hur de upplever stödet och introduktionen till ett nytt land, språk 
och stad. 
Att enbart 4 av förvaltningens 23 förskolor når målet med andelen 
nöjda föräldrar med barn i förskolan är inte bra nog. Det är också 
mycket oroande att andelen barn som skrivs in i förskolan minskar, 
i flera olika åldrar. Vi behöver fortsätta arbetet med förskolan, och 
stärka upp närvaron av legitimerade förskollärare och pedagoger 
som behärskar det svenska språket på bästa sätt - samt 
genuspedagogiken, så att alla barn ska få samma förutsättningar att 
utvecklas. Det arbete som görs för att nå ut till föräldrar som inte 
skriver in sina barn i förskolan behöver utvecklas. Det är bra att 
förvaltningen har arbetat med att nå de föräldrar som kommer till 
öppna förskolan men, som förvaltningen skriver, verkar den 
gruppen redan ha tänkt skriva in sina barn i förskolan. Det verkar 
behövas ett annat uppsökande arbete. 

Sida 19 (67)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

 
Bilaga 2, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-09-23 
Dnr SKHLM 2021/650 
Tapani Juntunen (SD) 
 Mari Malm (SD) 
  
Särskilt uttalande – Tertialrapport 2 
Vi noterar att förvaltningen redovisar ett fortsatt högt antal 
inkommande samtal gällande våld i nära relationer, dock utan att 
ange någon siffra eller referens mot någon föregående period. 
Förvaltningen redovisar med referens till tidigare utredningar att 
våld riktad mot kvinnor har en koppling till ursprung. Därutöver 
visar utfall att en större andel kvinnor i området upplever en större 
otrygghet i det offentliga rummet än hur män upplever det. Våld i 
nära relationer är en faktor som riskerar att spilla över på våld i det 
offentliga rummet, samt att våld alltid riskerar bli ett socialt arv 
mellan generationer. 
Gällande redovisningen av ”Yrkesspråk i Svenska” (sidan 24) under 
kf-målet 1.3 finner vi det anmärkningsvärt att ett så högt antal 
personer som 41 pedagoger inom förskolan varit tvungna att 
genomgå en extra utbildning i Svenska inom ramen för sin 
anställning. Tidigare har förvaltningen i andra sammanhang 
redovisat att det finns cirka 280 pedagoger inom förskolan i 
stadsdelsområdet – detta betyder att nästan 15% av alla pedagoger 
har/har haft otillräckliga kunskaper i Svenska. Vi finner det orimligt 
att barnens språkutveckling skall offras genom att 
förskoleverksamheten används som en integrationsinsats. Vi kan 
inte finna något utrymme för att varken Förskolan, LSS, 
äldreomsorg, samtliga tunga ansvarsområden för förvaltningen, vid 
något tillfälle skall användas som en integrationsinsats.   
 
Handlingar i ärendet 

 545417 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 2 2021 Skärholmens 
stadsdelsnämnd - efter justeringar 

 544369 Bilaga 01 - Sdn24 T2 
 544370 Bilaga 02 - Uppföljning Klimatinvestering - 

Växtbäddar med biokol fas2 Sätradalsparken 
 544371 Bilaga 03 - Uppföljning Klimatinvestering - Utbyte 

till eldrivna arbetsmaskiner 
 544372 Bilaga 04 - Sammanställning synpunkter och 

klagomål avseende T2 
 544373 Bilaga 05 - Sammanställning synpunkter och 

klagomål avseende 2020 åtgärdade 
 544374 Bilaga 06 - Sammanställning synpunkter och 

klagomål avseende 2019 åtgärdade 
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§ 17 
Inhyresmedgivande för nya servicebostäder i Vårfrugillet, 
Bredäng  
- beslutsärende 
SKHLM 2019/822 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner genomförandeärendet 
gällande nya servicebostäder vid Kv Vårfrugillet, Bredäng. 
2. Nämnden begär hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 
godkännande av inhyrningen av servicebostäder. 
3. Stadsdelsnämnden hemställer hos fastighetsnämnden om att 
förvärva bostadsrättsandelar för servicebostäderna under 
förutsättning att kommunstyrelsens ekonomiutskott 
godkänner projektet. 
4. Stadsdelen ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott 
om stimulansbidrag med totalt 600 tkr, varav 100 tkr avser 
beställarstöd och 500 tkr startbidrag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden har i februari 2020 antagit inriktningsärendet gällande 
införhyrning av nya servicebostäder enligt LSS i kv Vårfrugillet, 
Bredäng. Förvaltningen återkommer nu till nämnden med ett 
genomförandeärende. 
Enligt stadens boendeplan LSS och SoL 2021-2031 behöver antalet 
servicebostäder öka inom region södra västerort. För att möta 
behovet planerar förvaltningen att införhyra 13 lägenheter i Kv 
Vårfrugillet i Bredäng. Preliminär inflyttning för de första 
lägenheterna i etapp 1 är beräknad till kvartal fyra år 2022 . 
Inflyttning i etapp 2 är beräknad till 2023. Fastighetskontoret 
ansvarar för att förvärva dessa lägenheter på uppdrag av 
stadsdelsnämnden. Förvaltningen föreslår att nämnden antar 
förvaltningens förslag till beslut och hemställer hos 
fastighetskontoret om att förvärva lägenheterna under förutsättning 
att kommunstyrelsen ekonomiutskott godkänner projektet. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på förvaltningens 
förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2019/822-6 (Godkänd - R 1) Inhyresmedgivande 
för nya servicebostäder vid Kv Vårfrugillet, Bredäng. 
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§ 18 
Nytt datum för Skärholmens stadsdelsnämnds möte i 
december  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/669 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnds decembersammanträde förläggs till 
den 16 december. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammanträdet i december 2021 är förlagt till den 9 december. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämndens 
decembersammanträde flyttas till den 16 december 2021. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på förvaltningens 
förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 540041 (Godkänd - R 1) förslag att flytta stadsdelsnämndens 
sammanträde  
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§ 19 
Beslut om att hålla stadsdelsnämndens sammanträde i 
oktober inom öppna eller stängda dörrar mht Covid-19  
- beslutsärende 
SKHLM 2020/814 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att nämndens sammanträde hålls öppet 
för allmänheten den 21 oktober 2021 och framåt. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämndens sammanträden är vanligtvis öppna för 
allmänheten. Stadsdelsnämndens sammanträden har hållits inom 
stängda dörrar med anledning av Covid 19- pandemin. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämndens sammanträden den 21 
oktober och framåt hålls öppet för 
allmänheten. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på förvaltningens 
förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
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§ 20 
Motion om elektrifiering av hemtjänsten  
- svar på remiss, omedelbar justering 
SKHLM 2021/336 
 

Beslut  
1. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på den inkomna remissen av 
motion elektrifiering av hemtjänsten och skickar det som 
svar till kommunstyrelsen. 
2. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsförvaltning har tagit emot en remiss av 
motion om elektrifiering av hemtjänsten. Motionen har lagts av 
företrädare för Vänsterpartiet i kommunfullmäktige. Motionärerna 
anför att stadens påbörjade omställning till att använda 
fossilbränslefria fordon i stadens verksamhet inte har nått ut till de 
privata utförarna av välfärdstjänster. I en enkät gjord av 
äldreförvaltningen och miljöförvaltningen framkommer att 85% av 
de privata hemtjänstutförarna använder bensindrivna fordon. 
Motionärerna föreslår därför att kommunfullmäktige uppdrar åt 
äldrenämnden att i samråd med miljö- och hälsovårdsnämnden 
ta fram förslag till nytt förfrågningsunderlag för upphandlad 
hemtjänst där det klargörs att fordon som ingår i uppdraget ska vara 
miljöbil spjutspets, som är det mest krävande kravet i stadens 
definition. Skärholmens stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till 
att staden genom de verktyg som finns, exempelvis 
förfrågningsunderlag, fortsätter att arbeta för att vara en fossilfri 
stad 2030. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ledamoten Elisabeth Johnson (M) yrkar på förvaltningens förslag 
till beslut. Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett förslag till beslut. 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) hör att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens samt Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Elisabeth Johnson (M) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet ett särskilt uttalande 
enligt bilaga 2. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 
Miljöpartiet. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2021-09-23 
  
Motion om elektrifiering av hemtjänsten 
  
Dnr: SKHLM 2021/336 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Förslag till beslut 
  
1. Att Skärholmens stadsdelsnämnd tillstyrker motionen om att 
elektrifiera hemtjänsten. 
2. Att därutöver utöver anföra: 
Det är glädjande att läsa att stadsdelsförvaltningen instämmer i 
behovet av att elektrifiera hemtjänsten. Stadens verksamheter måste 
göra en gemensam kraftansamling och använda alla tillgängliga 
verktyg för att nå målet om en fossilfri stad 2030. Att ställa högre 
krav på de många privata utförare som finns är ett viktigt steg i 
omställningsprocessen och bör påbörjas så snart som möjligt.  
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna 
och Miljöpartiet 
Skärholmens SDN 
 2021-09-23 
                                                                                        
 Elektrifiering av hemtjänsten 
  
Johan Kling (C) m.fl. 
Elisabeth Johnson (M) m.fl. 
Conny Gabrielsson (L) m.fl. 
Sara Grolander (MP) m.fl 
  
Särskilt Uttalande 
Vi i den grönblå majoriteten ser positivt på utvecklingen kring 
elektrifieringen av fordon och allt fler väljer att skaffa elbil eller 
laddhybrid. Laddinfrastrukturen måste dock byggas ut i hela 
Stockholm, och inte minst i Skärholmens stadsdel. Samtidigt måste 
elkapaciteten ses över i hela Stockholmsregionen och gå hand i 
hand med de lagar och regelverk som framtas för olika  behov. 
 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/336-3 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av 
motion om elektrifiering av hemtjänsten. 

 SKHLM 2021/336-1.1 Remiss av Motion om elektrifiering 
av hemtjänsten. Anmäls till nämnd 2021-09-23. 
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§ 21 
Motion om att upprätta en central park- och 
naturvårdsförvaltning  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/325 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen med följande tillägg: 
Stadens grönytor och parker är värdefulla tillgångar för vår stad 
både för stockholmarnas välmående och trivsel men också för att 
upprätthålla den biologiska mångfalden. Grönytor ger oss också 
värdefulla ekosystemtjänster såsom skyfallsreglering och skugga 
vid värmeböljor. Att sköta och utveckla våra grönytor och parker 
kräver både stor kompetens och lokalkännedom. En central 
parkförvaltning besitter inte den lokalkännedom som krävs för att 
skapa en effektiv parkförvaltning. Besluten om stockholmarens 
närmiljö bör ske så nära invånaren som möjligt för att möjliggöra 
dialog och träffsäkra satsningar som svarar upp mot lokala behov. I 
Skärholmen är vi väldigt glada och stolta över att ha vårt eget 
parkteam i egen regi som jobbar i nära samarbete med invånare, 
lokala aktörer och förvaltningens olika funktioner. Detta ger oss 
möjlighet att åtgärda felanmälningar snabbt och skaffa oss stor 
lokalkännedom och erfarenhet. Vi menar därför att 
stadsdelsnämnderna fortsatt ska ha ansvar för parkskötseln. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna har lämnat en motion om att upprätta en 
central park- och naturvårdsförvaltning i staden, för att hålla 
samman stadens planering och skötsel av parker och grönområden. 
Parkförvaltningen föreslås samverka med stadsdelsförvaltningarna, 
miljöförvaltningen och exploateringskontoret i frågor som berör 
stadsmiljö. 
 

Förslag till beslut 
 Ledamoten Sara Grolander (MP) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet, ett förslag till beslut 
enligt bilaga 1. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett förslag till beslut enligt bilaga 2. 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) hör att det finns två 
förslag till beslut: Sverigedemokraternas samt Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiets . Han ställer dessa mot 
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varandra och hör bifall till Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna 
och Miljöpartiets förslag till beslut. 

Reservation 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 
Miljöpartiet. 

Bilaga 2 
Förslag till beslut, Sverigedemokraterna. 
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 Bilaga 1, förslag till beslut, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna 
och Miljöpartiet 
  
Skärholmens stadsdelsnämnd 
2021-09-23 
  
Förslag till beslut 
  
Motion om att upprätta en central 
park- och naturvårdsförvaltning, 
KS 2021/439.Dnr SKHLM 2021/325 
  
Johan Kling m.fl. (C) 
Elisabeth Jonhson, m.fl. (M) 
Conny Gabrielsson, m.fl (L) 
Sara Grolander, m fl (MP) 
  
Förslag till beslut 
  
att godkänna förvaltningens förslag till beslut och att därutöver 
framföra detta 
  
Stadens grönytor och parker är värdefulla tillgångar för vår stad 
både för stockholmarnas välmående och trivsel men också för att 
upprätthålla den biologiska mångfalden. Grönytor ger oss också 
värdefulla ekosystemtjänster såsom skyfallsreglering och skugga 
vid värmeböljor. Att sköta och utveckla våra grönytor och parker 
kräver både stor kompetens och lokalkännedom. En central 
parkförvaltning besitter inte den lokalkännedom som krävs för att 
skapa en effektiv parkförvaltning. Besluten om stockholmarens 
närmiljö bör ske så nära invånaren som möjligt för att möjliggöra 
dialog och träffsäkra satsningar som svarar upp mot lokala behov. I 
Skärholmen är vi väldigt glada och stolta över att ha vårt eget 
parkteam i egen regi som jobbar i nära samarbete med invånare, 
lokala aktörer och förvaltningens olika funktioner. Detta ger oss 
möjlighet att åtgärda felanmälningar snabbt och skaffa oss stor 
lokalkännedom och erfarenhet. Vi menar därför att 
stadsdelsnämnderna fortsatt ska ha ansvar för parkskötseln. 
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 Bilaga 2, förslag till beslut, Sverigedemokraterna 
  
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-09-23 
Dnr. SKHLM 2021/325         
Tapani Juntunen (SD) 
 Mari Malm (SD) 
  
Att upprätta en central park- och 
naturvårdsförvaltning. Motion av Peter 
Wallmark (SD). Svar på remiss 
  
Förslag till beslut 
  
Att motionen tillstyrks 
Därutöver vill vi anföra följande:  
Vi tackar förvaltningen för det försiktigt positiva svaret, det ingår i 
motionen att förslaget givetvis ska utredas ytterligare. Vi vill med 
denna motion prioritera upp stadens grönområden, i synnerhet då 
staden expanderar på olika sätt. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/325-3 (Godkänd - R 1) Remissvar Motion om 
att upprätta en central park- och naturvårdsförvaltning. 

 SKHLM 2021/325-1.1 Motion om att upprätta en central 
park- och naturvårdsförvaltning 
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§ 22 
Motion om att utöka antalet båtplatser i Stockholm  
- svar på remiss, omedelbar justering 
SKHLM 2021/504 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och lämnar det som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna har i en motion till kommunfullmäktige 
föreslagit en utökning av antalet båtplatser i Stockholm, inom såväl 
befintliga som genom nya hamnanläggningar, samt utökning av 
platser för vinterförvaring. 
I dagsläget finns inga planer för nya båtplatser inom Fokus 
Skärholmen. Vid området kring båtklubben vid Skärholmens gård 
möjliggör detaljplanen dock en utbyggnad av hamnen. 
Förvaltningen menar att de många intressen som behöver vägas in 
medför att frågan om var i staden det är möjligt och lämpligt att 
utveckla befintliga eller placera nya anläggningar behöver utredas 
grundligt. Förvaltningen menar vidare att det vid en utredning om 
nya båtplatser och hamnanläggningar i Skärholmen också behöver 
beaktas att dessa kan förväntas uppta en betydande del av 
strandlinjen där de anläggs och därmed bli en barriär för 
allmänheten vid exempelvis strandpromenader. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett förslag till beslut enligt bilaga. 

Beslutsgång 
Ledamoten Elisabeth Johnson (M) yrkar på förvaltningens förslag 
till beslut. Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) hör att det 
finns två förslag till beslut, förvaltningens och 
Sverigedemokraternas. Han ställer dessa mot varandra och hör 
bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot belsutet till 
förmån för eget förslag till belsut. 

Bilaga 
Förslag till beslut, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, förslag till beslut, Sverigedemokraterna 
  
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-09-23 
Dnr  SKHLM 2021/504 
  
  
Tapani Juntunen (SD)  
Mari Malm (SD) 
  
Motion om att utöka antalet båtplatser i Stockholm 
Förslag till beslut 
  
1. Att motionen tillstyrks 
2. Att därutöver anföra följande: 
  
En motion från Sverigedemokraterna har inkommit till 
stadsdelsnämnden syftande till att utöka antalet båtplatser i 
Stockholm, och därmed underlätta båtägandet. 
Sverigedemokraterna vill att båtägandet ska underlättas för 
stockholmarna och vara en av många faktorer som gör staden till en 
attraktiv plats bo i. Att åka båt är för många stockholmare en 
omistlig del av sommar och semester – stadens tillgång till vatten 
och närhet till skärgården gör Stockholm attraktivt. Trots en tydlig 
efterfrågan av båtplatser är dagens arbete för att tillmötesgå denna 
långt ifrån tillräcklig. Genom att utöka antalet båtplatser, anlägga 
nya båtklubbar och i större utsträckning inkludera båtplatser vid 
planerande av nya stadsdelar kan ett båtvänligare Stockholm 
skapas. 
 
Handlingar i ärendet 

 540148 (Godkänd - R 1) Utöka antalet båtplatser i 
Stockholm 

 SKHLM 2021/504-1.3 Motion om att utöka antalet 
båtplatser i Stockholm 
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§ 23 
Revidering av förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för 
upphandling av privata utförare till stadens 
valfrihetssystem för hemtjänsten  
- svar på remiss, omedelbar justering 
SKHLM 2021/501 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
2. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet har remitterats till förvaltningen för synpunkter avseende 
revidering av förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för upphandling 
av privata utförare till stadens valfrihetssystem för hemtjänst. 
Revideringen har som utgångspunkt att ta hänsyn till 
äldreförvaltningens erfarenheter av Covid-19 pandemin. 
Revideringen rör sig främst om höjda krav på bland annat 
kompetens hos personal, arbetsmiljö, arbetsledning, miljö och 
delaktighet för den enskilde i syfte att stärka kontinuitet. 
Förvaltningen ställer sig bakom de föreslagna ändringarna och 
tilläggen i förfrågningsunderlaget. Förvaltningen ser positivt på att 
denna målgrupp samt insats lyfts i syfte att kvalitetssäkras, 
förbättras och utvecklas. 
 

Förslag till beslut 
 Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga. 

Beslutsgång 
Ledamoten Elisabeth Johnson (M) yrkar på förvaltningens förslag 
till beslut. Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på 
Socialdemokraternas, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande,  förslag till beslut. 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) hör att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens samt Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Reservation 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Carl Henrik Kaldaras (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2021-09-23 
  
Revidering av förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för 
upphandling av privata utförare till stadens valfrihetssystem för 
hemtjänsten 
  
Dnr: SKHLM 2021/877 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Förslag till beslut 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra: 
Äldreförvaltningen har arbetat fram ett förslag till revidering av 
förfrågningsunderlag för upphandling av privata utförare till stadens 
valfrihetssystem för hemtjänst utifrån erfarenheter från Covid-19. 
Förvaltningen anger att den röda tråden för revideringen framförallt 
är kopplad till kontinuitet, arbetsledning, personalens kompetens, 
arbetsmiljö, kontinuitet och miljö. 
Med största sannolikhet är det ett misstag att ordet kontinuitet står 
med två gånger, men det är glädjande att se att majoriteten nu 
förstått vikten av att ha en hög kontinuitet inom hemtjänsten, något 
vi tryckt på hela mandatperioden. 
1.1.15 Ickeval 
Staden har testat ett antal varianter för den grupp som inte kan, vill 
eller orkar välja hemtjänstutförare i stadens LOV-system, med 
varierande resultat. Vi är övertygade om att det är enklast om 
kommunens hemtjänst har uppdraget och anser att den 
administrativa bördan då blir allra minst på 
stadsdelsförvaltningarna. Då kan biståndsbedömarna ägna tid åt 
annat än leta efter den närmaste utföraren. Är brukaren missnöjd så 
finns det möjlighet att byta till en annan utförare när kraft, ork och 
vilja finns. 
Med anledning ovanstående, samt att Konkurrensverket, bland 
annat på grund av nya upphandlingsdirektiv och två domar från EU-
domstolen, bedömer att en tillämpning av närhetsprincipen skapar 
en situation som kan innebära att kommunen bryter mot 
upphandlingslagstiftning anser vi att ickevalsalternativet fortsatt ska 
utföras av stadens egen regi-verksamhet. 
1.3.8 Ekonomisk och finansiell ställning 
En positiv förändring som kan bidra till att hålla oseriösa aktörer 
borta från stadens hemtjänst. 
1.3.12 Ansvarig för den dagliga driften 

Sida 37 (67)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

Även detta är en positiv förändring som kommer att bidra till en 
högre kvalitet inom äldreomsorgen. 
1.3.13 Arbetsledning 
En tillgänglig och närvarande arbetsledning är viktig för 
personalens arbetssituation och för kvaliteten i verksamheten. En 
brist som uppenbarat sig under det gångna året är just 
informationsöverföringen och det är positivt att förvaltningen nu 
skärper kraven. 
1.3.20 Lex Sarah 
Det har visat sig att det är vanligare att lex Sarah-anmäla inom 
kommunal verksamhet och det är viktigt att även de privata 
företagen tar sitt ansvar och ger personalen förutsättningar att i ett 
öppnare och tryggare klimat våga anmäla missförhållanden. Det är 
en lagstadgad skyldighet som staden måste säkerställa efterföljs i 
den skattefinansierade äldreomsorgen. Vidare är det positivt att 
skyldigheten att omedelbart informera beställande nämnd om 
inkommen lex Sarah-rapport definieras i förfrågningsunderlaget. 
1.3.23 Personal 
Kompetenskrav oavsett anställningsform 
Det finns en överenskommelse mellan SKR och Kommunal från 
april 2017 då man tog ett beslut om yrkesutvecklingstrappa för 
vård- och omsorg. I den överenskommelsen finns 800 poäng och 
1500 poäng medräknade. 800 poäng motsvarar vårdbiträde och 
1500 poäng motsvarar undersköterska. Det är glädjande att detta nu 
förtydligas i förfrågningsunderlaget, men för att det ska ge verklig 
effekt och för att staden ska kunna följa utvecklingen anser vi att 
utförarna regelbundet ska redovisa kompetensen hos de anställda 
för äldrenämnden. 
Anställning 
Det är positivt den borgerliga majoriteten nu förstått vikten av att 
vara en attraktiv arbetsgivare som kan erbjuda goda 
anställningsvillkor för sina anställda. Vi måste skapa förutsättningar 
för dem som redan arbetar inom vård och omsorg att vilja, orka och 
kunna arbeta kvar. Otrygga anställningar kommer varken leda till 
ett hållbart arbetsliv eller en högre kvalitet i utförandet av 
hemtjänsten för den enskilde. Inte heller kommer fler händer att 
lockas till att vilja arbeta med vård och omsorg. 
Det är därför positivt att skrivningen om timavlönade som den 
borgerliga majoriteten vid den senaste revideringen av 
förfrågningsunderlaget strök nu är tillbaka. Likaså är det positivt att 
majoriteten nu skärper skrivningen om heltidsanställningar. Detta är 
något vi vill se uppföljningar på för att fortsätta arbetet för ett 
arbetsliv som håller. 
1.3.21 Samverkan och informationsöverföring 
Granskningen av stadens revisorer har visat på väsentliga brister i 
samverkan mellan Region Stockholm och länets kommuner kring 
utskrivningsklara patienter från slutenvård och gör bedömningen att 
samverkan inte sker i den form som parterna kommit överens om 
men menar att ansvaret för detta dock inte primärt är stadens. 
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Utsedd vårdkontakt, inom primärvården, ska kalla till SIP inom tre 
dagar efter underrättelser att patienten är utskrivningsklar. Statistik 
visar att så skett vid cirka 10 procent av genomförda utskrivningar. 
Det finns dock inget hinder för kommunen att kalla till SIP. Av 
förarbetena till LUS framgår samtidigt att om den fasta 
vårdkontakten inte fullföljer sitt kallelseansvar är kommunen inte 
förhindrad att på eget initiativ kalla till samordnad individuell 
planering. 
Av någon anledning ändrade stadens politiska ledning i 
uppdragsbeskrivningen och förfrågningsunderlaget för hemtjänst 
när en SIP ska upprättas. Enligt lag ska en SIP upprättas när en är 
en enskild person, oavsett ålder, har behov av insatser från 
socialtjänsten och från hälso- och sjukvården, om det finns behov 
av det och om den enskilde samtycker. I underlagen ändrades detta 
till att en SIP kan upprättas. Det är bra att det nu ändras tillbaka, så 
att det är tydligt för alla utförare att en SIP alltid ska upprättas under 
ovanstående förutsättningar. 
1.4.2 Lokal 
Även denna förändring är i rätt riktning då ett mindre geografiskt 
område kommer att bidra till en bättre arbetssituation samt en högre 
personalkontinuitet. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/501-6 (Godkänd - R 1) Svar på remiss 
revidering av förfrågningsunderlag. 

 SKHLM 2021/501-3 Bilaga. Förfrågningsunderlag 
hemtjänst. 
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§ 24 
Remiss av Mer relevant än någonsin. Biblioteksplan för 
Stockholms stad 2022-2025, KS 2021/850  
SKHLM 2021/495 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och lämnar det 
till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kulturförvaltningen har tagit fram en ny biblioteksplan för 2022- 
2025. Biblioteksplanen är ett stöddokument där bibliotekens 
framtida roll, utveckling och samarbeten beskrivs. Biblioteksplanen 
utgår även från bibliotekslagen där de prioriterade målgrupperna för 
biblioteket ska vara; personer med funktionsnedsättning, nationella 
minoriteter, personer med annat modersmål än svenska, samt barn 
och ungdomar. 
Förvaltningen ställer sig positiv till planen och ser fram emot att 
samarbetet mellan förvaltningen och biblioteken utvecklas. 
 

Förslag till beslut 
 Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ledamoten Elisabeth Johnson (M) yrkar på förvaltningens förslag 
till beslut. Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett förslag till beslut. 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) hör att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens samt Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Reservation 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
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Ledamoten Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Carl Henrik Kaldaras (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
Stadsdelsnämnden Skärholmen 
  
2021-09-23 
  
Mer relevant än någonsin. 
Biblioteksplan för Stockholms 
stad 2022-2025 
  
Dnr. SKHLM 2021/495   
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Förslag till beslut 
  
Att förslaget till biblioteksplan 2022-2025 godkännes delvis  
Att utbyggnaden av nodbibliotek inte får ske på bekostnaden av de 
lokala biblioteken 
Att barnlitteraturen delvis undantas från den gemensamma 
samlingen 
Att däröver anföra följande 
  
Förslaget på biblioteksplan för 2022-2025 är en genomarbetad och 
gedigen produkt som bygger på ett arbetssätt där man lyssnat på 
Stockholmarnas erfarenheter och behov av biblioteksverksamheten i 
staden. Biblioteksplanen är fylld av berättelser som visar på hur 
viktigt biblioteket är som samhällsinstitution och hur stolta vi ska 
vara över den fantastiska biblioteksverksamhet vi har idag.  
  
Staden växer, biblioteksbesökarnas och läsarnas beteendemönster 
har förändrats kraftigt över tid vilket fodrar att biblioteken behöver 
anpassa sin verksamhet för att möta stockholmarna på ett bättre sätt. 
Vi delar därför biblioteksplanens lovvärda ambition om att göra 
biblioteken mer relevanta än någonsin och det finns ett behov av att 
stärka bibliotekens förutsättningar för att klara av sitt oerhört 
samhällsviktiga och omfattande uppdrag. Det handlar både om 
stärkt finansiering och att ta kliv framåt för att Stockholms bibliotek 
ska ligga i framkant nationellt och hålla högsta möjliga kvalitet.  
  
Vi vill dock vara tydliga med att strategiska förflyttningar behöver 
ske varsamt och med eftertanke. När biblioteken får ett förändrat 
uppdrag på strukturell nivå måste man säkerställa att det inte sker 
på bekostnaden av en likvärdig tillgång till biblioteken för alla 
Stockholmare oavsett utbildningsbakgrund eller var i staden man 
bor.  
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När det gäller de nya strategiska förflyttningar som presenteras i 
biblioteksplanen är vi i grunden positiva till förslagen, men vi ser att 
det finns risker och utmaningar som utan noga avvägningar och 
fullgod finansiering kan leda till oönskade effekter.  
  
Från bibliotekets bestånd till stockholmarnas samling 
Det finns flera vinster att göra när biblioteken går från ett lokalt 
bestånd till en gemensam boksamling. En modern logistikkedja där 
det blir lättare för användarna att beställa böcker kan innebära 
förbättrad service och effektiviseringar av biblioteksverksamheten 
där mängden transporter minskas och resurser frigörs till att 
förbättra programverksamheten.  
  
Däremot finns det problem och risker med att från lokala bestånd 
till en så kallad flytande samling. För att en flytande samling ska 
fungera fullt ut och stärka likvärdigheten behöver beteendemönstret 
se liknande ut i hela staden, vilket inte är fallet idag. Om boende i 
innerstaden i högre grad beställer och efterfrågar böcker av olika 
kategorier än vad boende i våra ytterförorter gör kommer böcker att 
koncentreras till biblioteken som ligger centralt. Det skulle vara 
förödande. 
  
Särskilt viktigt är det att barnböcker inte ingår i stadens 
gemensamma bestånd utan att varje enskilt bibliotek har en 
barnavdelning där böckerna ingår i det egna beståndet. Det finns 
skäl till att fundera noggrant vilka andra typer av böcker som bör 
ingå bibliotekens egna bestånd för att motverka de negativa sidorna 
med att ha en flytande samling.  
  
Från biblioteket mitt i byn till bibliotek i hela staden 
Vi ställer oss grunden positiva till att varje stadsdel har ett 
nodbibliotek som kan erbjuda ett bredare utbud av böcker och 
programverksamhet. Däremot ställer vi oss starkt kritiska till att den 
här utvecklingen sker på bekostnad av våra mindre lokala bibliotek.  
  
Biblioteket mitt i byn har inte tappat relevans. Tvärt om menar vi att 
ett levande lokalt bibliotek i närområdet är viktigare än någonsin. 
Ett bemannat bibliotek med en god programverksamhet, särskilt för 
barn och unga, ska vara hjärtat av våra lokalsamhällen där alla 
medborgare känner sig välkomna. Den här mandatperioden har 
samhällsservicen i staden försämrats på många platser, särskilt i 
våra ytterförorter. En reducering av de lokala biblioteken skulle 
vara ett dråpslag i det avseendet på många platser. 
  
Vidare går och cyklar många barn och föräldrar till sitt lokala 
bibliotek för att låna böcker. Hur många av dessa skulle ta sig till ett 
nodbibliotek en eftermiddag efter förskolan när det lokala 
biblioteket inte finns kvar eller har minskad tillgänglighet? Att 

Sida 43 (67)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

lägga ner, ta bort bemanningen eller reducera tillgängligheten till 
dessa skulle skapa oerhört negativa effekter för barnens läsande, 
läskunnighet och den lokala samhällsservicen som biblioteken är en 
essentiell del av.  
  
Det är helt oacceptabelt att utbyggnaden av nodbiblioteksstrukturen 
sker på bekostnaden av våra mindre bibliotek och därför förutsätter 
vi att biblioteksplanen möts upp av en stärkt finansiering från den 
grönblå majoriteten som möjliggör för utvecklingen av 
notbiblioteken samtidigt som vi också stärker våra lokala bibliotek.  
  
Från kopieringsrum till samhällsuppdrag 
Biblioteken är en plats som många olika typer av människor söker 
sig till för ärenden som inte har med läsning eller utlån av medier av 
olika slag. Samhällsservicen som biblioteken erbjuder i form av 
vägledning, stöd av olika slag och tillgång till datorer, kopiatorer 
och wi-fi är mycket uppskattad och viktig för många stockholmare.  
Vi ställer oss positiva till att den här delen av bibliotekens 
kärnverksamhet lyfts upp i biblioteksplanen, men vi hade önskat att 
man tog ett ytterligare kliv och föreslog att varje bibliotek också ska 
ha ett medborgarkontor. På flera platser är bibliotek och 
medborgarkontor samlokaliserade och vi anser att det finns goda 
skäl att höja ambitionsnivån för samhällsservicen för alla stadens 
bibliotek.  
Vidare anger biblioteksplanen att all verksamhetsutveckling bör 
utgå från att utforma en så inkluderande verksamhet för så många 
som möjligt. Biblioteket beskrivs som en plats som ska vara 
inbjudande, trygg och tillgänglig för alla. En plats med tydlig 
struktur för det trygghetsskapande arbetet - och med ett tydligt 
uppdrag om att anpassa sig till användarnas behov. Exempelvis lyfts 
Barnrättsperspektivet på ett tydligt sätt, men däremot lyser HBTQ+ 
perspektivet med sin frånvaro. 
För att biblioteken fortsatt ska kunna bidra till att en stad som lever 
upp till mänskliga rättigheter och mångfald så krävs det också att 
det finns en bredd bland de prioriterade målgrupperna. Biblioteken 
är samhällsviktig aktör och deras aktiva arbete för hbtq+ personer 
kan göra stor skillnad för den enskilda att inkluderas i staden. 
Svensk biblioteksförening har bland annat utformat en guide för 
bibliotekens arbete med just hbtq+ frågor, med syfte att inspirera 
verksamma inom bibliotekssektorn. Där beskrivs bland annat vikten 
av ett medvetet inkluderande för att bättre kunna skapa en miljö där 
alla känner sig välkomna, och trygga. Dit når biblioteken genom 
kompetensutveckling och normkritiska perspektiv som är viktiga 
inte vara för det direkta arbetet i biblioteksrummen utan också vid 
marknadsföring, rekrytering och planering. Att inkludera och 
synliggöra hbtq+ perspektivet i biblioteksutvecklingen, och 
prioritera det i föreningens arbete, bör vara en självklarhet. Inte ens 
biblioteken är fria från hot och våld, och vi har de senaste åren sett 
flera exempel runt om i landet på när extrema krafter försöker 
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inskränka de mänskliga rättigheterna genom att påverka vilka 
flaggor som får hängas upp mm. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmen Stadsdelsnämnd 
2021-09-23 
Dnr SKHLM 2021/495 
Tapani Juntunen (SD)   
Mari Malm (SD) 
  
Remiss av Biblioteksplan Stockholms stad 2022 – 2025 
  
Särskilt uttalande 
  
Sverigedemokraterna ser positivt på att det presenteras en plan för 
bibliotekens framtid i Stockholms stad. Den centrala 
utgångspunkten för alla bibliotek har varit och bör vara att vara en 
plats för förkovring och kunskapsspridning. I tider av förändrade 
konsumtions- och levnadsmönster är det av stor vikt att föra 
diskussioner om hur vi kan bevara och värna centrala institutioners 
roll i framtiden. Bibliotekens roll att bevara viktig litteratur och 
blivit än mer viktigt då allt mer digitaliseras. 
Biblioteken har en central roll att spela i att skapa mötesplatser och 
erbjuda kunskap för de som annars kanske inte har tillgång till det. 
Inte minst är det en avgörande resurs för de i behov av tekniskt stöd. 
Stockholms stadsbibliotek är lika gammalt som den svenska 
demokratin och Sveriges bibliotekstraditioner är en del av den 
svenska kulturen. I och med de samhällsutmaningar som den förda 
politiken har skapat så ser vi att bibliotekens roll blir allt viktigare 
att sprida kunskap om svensk kultur och historia till nya 
generationer. 
Vidare ställer vi oss skeptiska till förslaget om ”förtroendeöppet”, 
ett koncept som syftar till att hålla biblioteken öppna utan 
närvarande personal, då stadens bibliotek har haft problem med 
ungdomsgäng som bidragit till en otrygg och ogästvänlig miljö för 
övriga besökare. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 539997 (Godkänd - R 2) Remiss av mer relevant än 
någonsin. Biblioteksplan för Stockholm stad 2022-2025 

 SKHLM 2021/495-1.3 Mer relevant än någonsin - 
Biblioteksplan 2022-2025 

 SKHLM 2021/495-1.2 Mer relevant än någonsin. 
Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025 

 SKHLM 2021/495-1.1 Mer relevant än någonsin. 
Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025 
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§ 25 
Betänkandet VAB för vårdåtgärder i skolan (SOU 
2021:41)  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/646 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått i uppdrag att 
besvara remissen gällande VAB för vårdåtgärder i skolan. 
Utredningen lämnar ett förslag som möjliggör att föräldrar ska 
kunna få tillfällig föräldrapenning för att instruera personal i 
förskola, skola, fritidshem och pedagogisk omsorg om egenvård för 
ett barn med kronisk sjukdom. Förvaltningen ser positivt på 
utredningens förslag till en ny ersättningsgrund då det gynnar 
tryggheten för såväl barn, föräldrar samt pedagoger i förskolan. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar på förvaltningens 
förslag till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 535107 (Godkänd - R 1) VAB för vårdåtgärder i skolan 
 534353 Bilaga 1 
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§ 26 
Protokollsutdrag från KSEKU: Nybyggnation av förskola, 
kv. Stallarholmen 17, Torpgläntan 8  
- anmälningsärende 
2019/000033 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 2019/000033-20 Protokollsutdrag § 7 Nybyggnation av 
förskola, kv. Stallarholmen 17, Torpgläntan 8, KS 2021/810. 
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§ 27 
Ej verkställda beslut, kvartal 1 2021  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/375 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/375-2 Anmälningsärende - Redovisning av ej 
verkställda beslut kvartal 1, 2021. 

 SKHLM 2021/375-3 Bilaga 1- Redovisning av ej verkställda 
beslut kvartal 1 2021. 
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§ 28 
Vidaredelegation av beslutanderätt: Inbjudan till 
upphandling av storköksutrustning  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/489 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/489-3 Svar Inbjudan om gemensam 
upphandling av Storköksutrutstning. 
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§ 29 
Vidaredelegation av beslutanderätt: inbjudan till  
gemensam upphandling av läromedel  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/493 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/493-5 Vidaredelegation. 
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§ 30 
Svar på remiss genom kontorsyttrande: Ändring av 
Naturvårdsverkets föreskrifter (NFS 2016:8) om 
miljörapport  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/547 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/547-4 (Godkänd - R 1) Försättsblad - 
kontorsyttrande om remiss gällande ändring av 
Naturvårdsverkets föreskrifter om miljörapport. 

 544438 Ändring av naturvårdsverkets föreskrifter om 
miljörapport(524235) (0)_TMP 

 SKHLM 2021/547-2 Yttrande från Skärholmens 
stadsdelsnämnd angående Ändring av Naturvårdsverkets 
föreskrifter (NFS 2016:8) om miljörapport KS 2021/924 

 SKHLM 2021/547-2.1 Ändring av naturvårdsverkets 
föreskrifter om miljörapport 

 SKHLM 2021/547-1.5 Missiv 
 SKHLM 2021/547-1.4 Konsekvensutredning 
 SKHLM 2021/547-1.3 Förslag till bilaga 4 
 SKHLM 2021/547-1.2 Förslag till bilaga 7 
 SKHLM 2021/547-1.1 Förslag till ändringsföreskrift 
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§ 31 
Svar på remiss genom kontorsyttrande: förslag till 
Stockholms läns skogsstrategi  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/557 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/557-3 Kontorsyttrande på Remiss av Förslag 
till Stockholms läns skogsstrategi, KS 2021/918. 

 SKHLM 2021/557-2 Svar KS 2021/918 
 SKHLM 2021/557-1.2 Missiv skogsstrategi 
 SKHLM 2021/557-1.1 R2021-Remiss-Med-skogen-som-

mötesplats-webb 
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§ 32 
Lokal samverkansöverenskommelse kommun och polis  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/663 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
  
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-09-23 
                   
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Särskilt uttalande – Samverkansavtal Kommun och Polis 
Vi från Sverigedemokraterna är mycket nöjda med att Polisen och 
skärholmens förvaltning har ett fortsatt samverkansavtal. 
Vi vill dock upprepa vår tidigare skrivelse med en uttrycklig önskan 
om periodiska trygghetsrapporter. Vi vill se en mer omfattande 
återkoppling inom ramen för det parlamentariska systemet där 
nämndsammanträdena är en del. Vi vill se vilka nyckeltal och vilka 
mål samverkansavtalet har och hur arbetet fortskrider löpande, vi 
vill se mer av öppenhet och transparens. 
Trygghet och säkerhet är ett prioriterade områden och vi vill se mer 
av systematisk interaktion mellan förvaltningens ledning och den 
politiska nämnden. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/663-1 Lokal samverkansöverenskommelse 
kommun och polis. 
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§ 33 
Protokoll - Förvaltningsgruppen  
- anmälningsärende 
  
SKHLM 2021/4 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
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§ 34 
Protokoll - Skärholmens Pensionärsråd  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/6 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/6-13 Protokoll 2021-08-19. 
 

Sida 57 (67)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2021 
 

2021-09-23 

§ 35 
Protokoll - Skärholmens råd för funktionshinderfrågor  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/5 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/5-14 Protokoll 2021-08-20. 
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§ 36 
Protokoll - Gruppledarmöte  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/2 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/2-11 Protokoll 2021-08-26. 
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§ 37 
Balanslista uppdrag SDN 9/2021-09-23  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/1 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att anmälan 
godkänns och läggs till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/1-17 Balanslista uppdrag - SDN 9/2021-09-
23. 
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§ 38 
Skrivelse om pissoaren i Sätra  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att skrivelsen 
skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall 
därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
 2021-09-23 
Övrigt 
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
Skrivelse om städning av pissoaren i Sätra 
  
Förslag till beslut. 
  

1. Att nämnden ger förvaltningen i att utreda ansvarsfrågan 
gällande pissoaren i Sätra, samt åtgärda bristen på städning. 
Återkoppla till nämnden på lämpligt sätt om vem som har 
ansvaret för pissoaren, samt hur bristen på städning skall 
åtgärdas. 

  
Utanför Sätra centrum finns en pissoar integrerad i en utstickande 
vägg/mur som utgår från centrum byggnaden. Denna pissoar har 
inte städats sedan förra året, höstlöven i pissoaren är från förra 
hösten. Det ligger stinkande ruttnande fekalier i pissoaren. 
Pissoaren i befintligt skick är en sanitär olägenhet. 
  
Det är något oklart vem som har ansvaret för pissoaren. Därför 
måste det utredas. 
Bilder bifogas för att klargöra var pissoaren finns. 
  
  
  
Bild 1. Pissoaren till vänster i bilden, integrerad i den utstickande 
muren. 
  
  
  
  
  
  
Bild 2. Pissoarens skick, ruttnande fekalier, löv från förra hösten 
(2020) 
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§ 39 
Skrivelse om bergbanan  
- skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Beslutsgång 
Ledamoten Elisabeth Johnson (M) anmäler att Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet ansluter till skrivelsen. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att skrivelsen 
skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall 
därtill. 

Bilaga 
Skrivelse,Skärholmens stadsdelsnämnd. 
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Bilaga, skrivelse Skärholmens stadsdelsnämnd 
  
Skrivelse till stadsdelsnämnden i Skärholmen 
Bergbanan – Skärholmens ”eviga problem” 
Vi vill uppmärksamma ett återkommande problem som fortfarande 
inte är löst. 
Ett återkommande problem med att ersättningsbussarna för 
bergbanan i Skärholmen uteblir eller inte kommer i tid. Vi har under 
fler tillfällen tillkännagett ett önskemål att dubbla bussar ska vara i 
trafik – i och med att Bergbanan funktion inte är tillförlitlig och 
oförutsägbar.  Under denna sommar har bergbanan varit ur funktion 
vid många tillfällen. Skylt har satts upp på Ekholmsvägen och folk 
har stått under oskäligt lång tid och väntat på bussen. Vi har lagt 
flera i skrivelser inom ämnet och framhållit bergbanans betydelse 
och värde för boende och besökare till Skärholmshöjden samt 
vikten av att upprätthålla möjligheten att ta sig upp och ner från 
platsen för alla grupper. Vikten av att upprätthålla platsens 
attraktivitet måste vara gällande. Ersättningstrafiken måste 
fortfarande lösa frågor om trängsel, köbildning och överfulla bussar 
som under pandemin inte är godtagbara om riskerna för 
smittspridning av Covid-19 ökar igen. 
När trafikkontoret har kontaktats så meddelar de att bussar är på 
väg, men trots det kan det ta flera timmar innan de kommer fram. 
Det är inte acceptabelt att äldre medborgare eller andra med 
svårigheter att ta sig upp ska behöva vänta i flera timmar för att 
komma hem. 
Vid vissa tillfällen har bussarna inte dykt upp alls pga reparation 
men skylten stod kvar. Snart sätter ny-byggnationen igång av 
bergbanan, då kommer det vara viktigt att ersättningsbussarna 
kommer i tid. Trafikkontoret ansvarar tillsammans med 
Skärholmens stadsdelsförvaltning över projektet. 
Förslag till beslut: 
Att stadsdelsförvaltningen arbetar för en tillräcklig turtäthet av 
ersättningsbussar när bergbanan är ur funktion 
Att stadsdelsförvaltningen arbetar med att korta väntetiderna 
Att stadsförvaltningen återigen skickar en hemställan till 
trafiknämnden att påskynda ombyggnationen av bergbanan i 
Skärholmen. 
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§ 40 
Skrivelse om inventering av råttbeståndet i stadsdelen  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordförande Salar Rashid (S) yrkar att skrivelsen 
skickas till förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall 
därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-09-23 
Övrigt 
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
Skrivelse om Inventering av råttbeståndet i Stadsdelen 
  
Förslag till beslut: 
Att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda och inventera 
beståndet av råttor i stadsdelen, vid behov initiera effektiva 
råttbekämpande åtgärder för att minska förekomsten av råttor. 
Förekomsten av råttor är till stor del en angelägenhet för 
fastighetsägare och centrumägare. Råttor finns dock på ytor som 
faller inom ramen för det allmänna, och det blir en ojämn kamp till 
råttornas fördel om råttbekämpning enbart är en angelägenhet för 
fastighetsägare. De som blir drabbade är boende och medborgare i 
allmänhet. Vi vill därför initiera en inventering av råttbeståndet med 
en återkoppling med förslag på effektiva åtgärder för att avhjälpa 
problemet. 
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Då inga övriga frågor förelåg avslutade tjänstgörande ordförande 
Salar Rashid (S) sammanträdet kl 19:00. 
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